

一例带有两条9号染色体次缢痕丢失的患者及其家系的细胞遗传学研究

何小轩, 夏家辉, 李麓云, 戴和平, 卢惠霖

湖南医学院遗传研究室, 长沙

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 本文报道了一例两条9号染色体次缢痕缺失的女性病例, 临床表现为严重智力低下和语言障碍。经外周血淋巴细胞染色体G、C显带分析, 确定其核型为46, XX, del(9) del(9) (pter→q11::q13→qter)。又对其父母及妹妹进行了染色体分析, 患者之父与两个妹妹的核型均正常, 其母是46, XX, del(9) (pter→q11::q13→qter)核型的携带者。

关键词

分类号

Studies on Cytogenetics of A Patient with two Chromosomes 9 Secondary Constricti on Deletion and Pedigree

He Xiaoxuan, Xia Jiahui, Li Luyun, Dai Huoping, Lu Huilin

Laboratory of Medical Genetics,Hunan Medical College,Changsha

Abstract

This report describes a female case who is complete deletion of secondary constriction on two chromosomes 9. The major clinical phenomenon is severe mental retardation.

The chromosome analysis of her peripheral blood lymphocyte using G banding and C banding techniques shows the karyotype of 46,XX,del(9),del(9) (pter→q11::q13→qter).

Further, the chromosome analysis of her parents and two young sisters are made. The karyotypes of her father and two young sisters were normal. While her mother's karyotype is 46,XX,del(9) (pter→q11::q13→qter). Her mother is a carrier of secondary constriction deletion on one chromosome 9.

The function of secondary constriction on chromosome 9 and relation between the function and the phenotype were discussed. The origin of aberrant chromosomes was analysed.

Key words

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(718KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中 无 相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

- [何小轩](#)
- [夏家辉](#)
- [李麓云](#)
- [戴和平](#)
- [卢惠霖](#)